
                                                                                                            

Stand van zaken vogelgriep        26-9-2023 

Het NPO Bestuur en WOWD zijn al twee jaar bezig om voor postduiven een ontheffing te krijgen bij 

een uitbraak van vogelgriep. We doen dit in FCI verband en dan met name samen met onze 

buurlanden België en Duitsland. Onze aanpak was om te beginnen bij de Europese Commissie. Het 

betreft immers Europese regels. De Europese Commissie heeft ons in maart 2023 laten weten dat er 

een uitzondering mogelijk zou zijn bij evenementen van grote culturele waarde. Wel dienen de 

risico’s gering te zijn en dat moet blijken uit een risico analyse. Aangezien de postduivensport 

behoort tot ons cultureel erfgoed was de eerste horde snel genomen. De juristen van LNV waren het 

ermee eens dat de mogelijkheid bestaat om op basis van een risico analyse een uitzondering te 

maken voor de postduivensport. In juni 2023 hebben we bericht ontvangen van LNV dat men zich 

zorgen maakte over een recente uitbraak van vogelgriep bij duiven in België. Dat was een flinke 

tegenvaller. De uitbraak in België was niet bij een postduivenhouder en andere ziektes zoals 

paramyxo leken een grote rol te spelen. We hebben dit met LNV gedeeld en betoogd dat het geval in 

België niet representatief is voor onze situatie, immers al onze duiven worden jaarlijks  geënt tegen 

paramyxo  en we kunnen dat (digitaal) aantonen. In juli 2023 heeft LNV ons laten weten dat ze ons 

verzoek  afwijzen. Onderstaande tekst komt uit hun schrijven van 18 juli 2023; 

Ondanks dat er volgens Artikel 21, derde lid van de verordening (2020/687) een uitzondering 

mogelijk is voor postduiven, is intern besloten hier geen gebruik van te maken. Bij een nieuwe 

uitbraak van hoog pathogene aviaire influenza achten wij de ‘Regeling maatregelen beschermings- 

en bewakingszone’ noodzakelijk om verdere verspreiding van het virus te voorkomen. We beseffen 

ons dat postduiven een kleine rol spelen in de eventuele verdere verspreiding van het virus, maar 

willen wegens het voorzorgsprincipe hier geen uitzondering voor maken. Te meer omdat het zou 

gaan om verplaatsing van duiven vanuit beschermings- en bewakingszones naar andere lidstaten. 

Met zoveel woorden zegt LNV dat ze uit voorzorg ons verzoek blijven afwijzen te meer omdat we met 

onze duiven de grenzen overtrekken.  

Hoe nu verder? 

Inmiddels hebben we recent kennis kunnen nemen dat het vaccinatie test programma voor pluimvee 

is gestart. De gebruikte vaccins zijn overigens niet geschikt voor duiven en ook niet voor eenden. 

Men is optimistisch over de uitkomsten maar het zal naar verwachting nog wel enkele jaren duren 

voordat vaccinatie bij pluimvee gemeengoed is. Als dat zover is zal de kans op uitbraken veel kleiner 

worden waardoor het algemeen risico profiel sterk zal afnemen en dan zou ons eerdere verzoek zo 

maar meer kans kunnen maken. Te meer omdat LNV het met ons eens is dat; postduiven een kleine 

rol spelen bij verspreiding van het virus. In de tussentijd blijven we ons beraden op wat we nog meer 

zouden kunnen doen. Het veterinaire congres op de Olympiade speelt daarin ook een rol. De FCI 

Veterinaire Commissie gaat deskundigen uitnodigen van diverse overheidsinstanties uit binnen- en 

buitenland en de EU om te praten over vogelgriep. Hopelijk komen uit dat congres bruikbare nieuwe 

inzichten en kunnen we de beleidmakers bij de diverse overheden overtuigen dat we verantwoord 

omgaan met deze kwestie. 


